

CHIEF EXECUTIVE OFFICER'S REPORT

行政總裁報告



GenAI Video
GenAI 影片



Hong Kong is in the midst of a transformative period marked by rapid advances in innovation and technology (I&T). In 2024–25, Cyberport continued working tirelessly in support of the HKSAR Government's initiatives to turn the city's I&T sector into a key economic driver. Our community made progress in areas like AI, FinTech, GreenTech, EdTech, Smart Living, the low-altitude economy (LAE) and more, backed by Cyberport's critical role as an incubator. The future for AI in Hong Kong is particularly bright following the launches of Cyberport's **AI Supercomputing Centre (AISC)** and the Government-funded **Artificial Intelligence Subsidy Scheme (AISS)**, both of which will play key roles in establishing the city as a new force for this game changing technology. Elsewhere, we continued to attract leading companies from around the world to establish operations on campus, further deepening and enhancing Hong Kong's I&T ecosystem. The state-of-the-art **Cyberport 5 expansion project** was topped out at the end of 2024, bringing this important part of Hong Kong's future I&T infrastructure one step closer to completion in 2025. Meanwhile, our talent development programmes continued to feed the pipeline of future I&T leaders.

香港正處於以創新科技為主導的轉型期。於2024/25年度，數碼港繼續不遺餘力配合香港特區政府，推動創科成香港主要經濟發展動力的各項舉措。在數碼港作為孵化器的角色支持下，社群企業在人工智能、金融科技、綠色科技、教育科技、智慧生活及低空經濟等領域均取得積極進展。隨著數碼港**人工智能超算中心**投入服務和政府資助的**人工智能資助計劃**的推出，香港的人工智能前景一片光明。這兩項舉措將會是推動香港成為這項劃時代科技的新興力量之關鍵元素。此外，我們繼續吸引全球領先企業進駐園區，進一步深化及擴展香港的創科生態系統。先進的**數碼港五期擴建工程**已於2024年底封頂，標誌著這項香港未來創科基礎設施的重要組成部分更接近2025年竣工目標。同時，我們的人才培育計劃繼續著力培養未來的創科領袖。

Dr Rocky Cheng, JP
Chief Executive Officer

行政總裁
鄭松岩博士, JP

Cyberport community enjoys another productive year

As at 31 March 2025, Cyberport hosted over 2,200 start-ups, including seven unicorns, five listed companies and the largest Web3.0 community in Hong Kong. Together, these companies have raised a cumulative total of over HK\$43.4 billion (US\$5.58 billion). The Cyberport Macro Fund (CMF), launched in 2016, has achieved a healthy co-investment ratio of over 1:9 that demonstrates high investor confidence in the growth potential of Cyberport incubatees.

Our community developed 20 intellectual properties this year for a total of 543, underscoring the world-class R&D innovation that takes place at Cyberport. Twenty-one companies expanded to new markets in Chinese Mainland, Asia, Australia, Europe and the Middle East, growing their businesses and exporting the Hong Kong brand abroad.

Cyberport start-ups received 178 awards this year, including 64 at the national and international levels. Overall, our community has received 1,730 recognitions for outstanding achievement in I&T, including the "FinTech Grand Award" and 27 other awards at the Hong Kong ICT Awards, 12 awards from the ETNet Smart Living Partnership Awards and nine accolades at the PropTech Excellence Awards. Also, 43 start-up leaders were named to high-profile "leaders to watch" lists, including two who were included among Deloitte's "Technology Fast 50 Outstanding Female Entrepreneurs".

AI driving the future of I&T

Cyberport supports the Government's strategic direction to expedite I&T development for the creation of new, high-quality economic drivers. As Hong Kong's leading AI accelerator with over 400 AI-related start-ups, among which over 120 AI companies over the past year, we are proud to be spearheading initiatives that are advancing the local industry and pushing the city to the forefront of global tech.

Cyberport's **AISC**, the largest of its kind in Hong Kong, launched in December 2024. Its computing power will increase to 3,000 PFLOPS in 2025, making it an immensely potent tool and our core engine for building a comprehensive AI ecosystem. Meanwhile, the AI Lab's considerable R&D capabilities will help businesses develop innovative technologies and attract projects and talent from Chinese Mainland and around the globe.

數碼港社群再創豐碩成果

截至2025年3月31日，數碼港已有超過2,200間社群企業，其中包括7間獨角獸企業和5間上市公司，以及全港最大的Web3.0社群。這批公司累計融資額增至逾434億港元(55.8億美元)。而2016年成立的「數碼港投資創業基金」於年內的引資比率高達1:9，表現穩健，顯示投資者對數碼港培育公司的增長潛力充滿信心。

社群成員於年內成功獲得20項知識產權，總數已突破543項，彰顯數碼港的世界級研發創新能力。21間企業拓展至新市場，足跡遍佈中國內地、亞洲、澳洲、歐洲及中東，成功將香港品牌推向世界。

數碼港初創企業今年獲授178個獎項，其中64個為國家級或國際級獎項，累計已獲授1,730項殊榮，橫跨不同創科領域，其中包括在「香港資訊及通訊科技獎」榮獲「金融科技大獎」等27個獎項；於《經濟通》「智慧生活夥伴大獎」榮獲12個獎項；以及於「PropTech Excellence Awards」榮獲9個獎項。此外，43位領導社群初創企業的創科菁英被列入多個備受矚目的「值得關注的領袖」名單，其中兩位更榮獲德勤「香港高科技高成長50強」的「傑出女性創業家」殊榮。

人工智能推動創科未來

數碼港全力支持特區政府加快創科發展的策略方向，創造嶄新且高質量的經濟發展驅動力。作為香港領先的人工智能加速器，已匯聚超過400間專注人工智能相關業務的初創企業及科技公司落戶數碼港，當中超過120間人工智能企業於去年落戶，能夠帶頭引領本地產業發展，並將香港推向全球科技前沿。

全港最大的數碼港**人工智能超算中心**已於2024年12月投入服務，其算力總容量將於2025年內提升至3,000 PFLOPS，成為我們建構全面人工智能生態系統的強大工具和核心引擎。同時，人工智能實驗室的研發能力不但有助企業開發創新技術，亦吸引來自中國內地及世界各地的專案和人才來港。



GenAI Video
GenAI 影片

The AI Lab launch brings together the R&D capabilities of AI ecosystem partners in Hong Kong, providing them with an interactive space to showcase AI solutions and launch service products. Nearly 15 companies showcased their innovations at the ceremony, including local start-ups, strategic enterprises based at Cyberport, and ecosystem partners, to facilitate AI-related R&D and collaborations.

數碼港啟用的人工智能實驗室，集結本地人工智能生態夥伴企業的研發實力，為展示人工智能方案、發表服務產品等提供互動空間，當中展出的科研成果來自本地初創公司、落戶數碼港的重點企業及數碼港生態夥伴等近15間企業，旨在促進人工智能相關研發及合作。

Supporting the **AISC** is the AISS, a HK\$3 billion, three-year Government-funded initiative that provides financial support for eligible organisations seeking to utilise the AISC to achieve breakthroughs. As at July 2025, 15 projects had been approved for funding. In February 2025, Cyberport also signed a Memorandum of Understanding (MoU) with the World Digital Technology Academy and International Academicians Science & Technology Innovation Centre to promote best practices in AI safety, trust and responsibility.

The increasingly widespread application of AI means unprecedented challenges and opportunities for cybersecurity. Cyberport is committed to creating an advanced cybersecurity ecosystem for Hong Kong and has been working closely with the HKSAR government and the city's I&T industry to help enhance local cybersecurity capabilities. Currently, Cyberport brings together over 30 leading cybersecurity technology companies that offer a range of unique products and services, including AI-powered detection and analysis of vulnerabilities, risk assessment for large AI models, blockchain and digital asset security auditing, cryptocurrency attack tracking, and the provision of cyberthreat intelligence models. Additionally, Cyberport and its community enterprises continue to collaborate with the government and industry to host activities such as attack and defense drills, vulnerability testing and industry forums, where participants share the latest technologies in cybersecurity protection. These events also promote the innovative use of AI to help Hong Kong develop into a smart city backed by a high level of cybersecurity.

Cyberport is also a leading force in digital asset technology, with more than 280 companies from Hong Kong, Chinese Mainland and around the world engaged in blockchain, digital assets, smart contracts and Web 3.0 taking up residence in our community. This roster includes the unicorns Animoca Brands, a blockchain gaming company; HashKey, a digital asset financial services group; and CertiK, a blockchain cybersecurity company.

Key clusters continue to thrive

Cyberport's start-up community operates in areas that impact virtually all facets of society. In 2024–2025, we continued to provide these enterprises with the exposure, networks and resources they need to succeed.

Smart City

This cluster features over 900 companies spanning EdTech, GreenTech, HealthTech, GeronTech, PropTech, LAE, Smart Mobility and more, all working to advance Hong Kong's digital transformation into a Smart City.

We were delighted to celebrate the achievements of the first cohort of **“Smart-Space PropTech”**, Hong Kong's first PropTech co-working space, which was co-organised by Cyberport and the Hong Kong Housing Society (HKHS). The HKHS has already adopted solutions developed by 13 start-ups. Fourteen more start-ups are working in areas including tenancy abuse, security, waste management and more.

The participating start-ups of the first and second cohort of the PropTech Proof-of-Concept Programme took a group picture with the management of Hong Kong Housing Society and Cyberport at the ceremony.

「房地產科技概念驗證計劃」的第一期及第二期初創企業與房協及數碼港的管理層在典禮上拍照留念。



政府亦透過30億元、為期三年的人工智慧資助計劃為尋求利用人工智能超算中心實現科研突破的合資格機構提供財政支援，讓各界可善用超算中心的算力。截至2025年7月，已有15個項目獲批資助。2025年2月，數碼港亦與世界數字科學院及國際院士科創中心簽署合作備忘錄，以推廣人工智能安全、可信與負責任的最佳實踐。

與此同時，隨著人工智能應用日益普及，網絡安全面臨前所未有的挑戰與機遇。數碼港一直與特區政府及業界密切互動，致力為香港打造先進的網絡安全生態，助力提升香港業界網絡安全的實力。現時數碼港匯聚超過30間網絡安全的領先科技企業，提供各具特色的產品和服務，包括利用AI偵查分析網絡安全漏洞、檢測AI大模型風險、審查區塊鏈及數字資產安全、追蹤虛擬貨幣攻擊，以及網路威脅情報大模型等。同時，數碼港及社群企業，持續與特區政府及業界舉辦攻防演練、網絡安全漏洞測試、業界論壇等實戰及交流活動，分享網絡安全防護的最新技術，並推動善用AI力求創新突破，助力香港發展成為具高水平網絡安全的智慧城市。

數碼港亦是數字資產技術的領導力量，逾280間來自香港、中國內地及世界各地從事區塊鏈、數字資產、智能合約及Web3.0企業入駐園區，包括區塊鏈遊戲公司Animoca Brands、虛擬資產金融服務集團HashKey以及區塊鏈網絡安全公司CertiK等獨角獸企業。

重點集群發展蓬勃

數碼港的初創企業社群業務領域廣泛，橫跨社會不同層面。於2024–2025年度，我們繼續為這些企業提供成功所需的曝光機會、網絡及資源。

智慧城市

智慧城市集群現已匯聚超過900間公司，涵蓋教育科技、綠色科技、健康科技、樂齡科技、房地產科技、低空經濟、智慧出行等領域，致力推動香港轉型成為智慧城市。

數碼港亦樂見與香港房屋協會（房協）合辦的全港首個房地產科技共享工作室「**Smart-Space PropTech**」首批進駐的13間初創企業取得豐碩成果，有關初創企業研發的創新解決方案已獲房協採用，而新一批14間初創企業亦正專注研發有關打擊濫用公屋、提升保安工作效率及改善廢物回收等領域的解決方案。

The LAE – economic activities in airspace below 1,000 metres – has become a major area of focus, and Cyberport is actively building a thriving LAE ecosystem to support this exciting new industry's development. As a venue partner for the **“Low-Altitude Economic Regulatory Sandbox”** pilot project, Cyberport is continuously optimising its drone take-off and landing facilities, and collaborating with air traffic management experts to install monitoring radar in preparation for future testing of the local low-altitude management system. Furthermore, Cyberport has launched dedicated sites for drone flight training and competitions to enhance the skills of relevant personnel in the region. Cyberport also provides different terrains and development densities to simulate diverse application scenarios and is expanding collaborations with various industry organisations and startups. This includes promoting the research and development and application of electric vertical take-off and landing aircraft (eVTOL) and conducting tests on hydrogen-powered drones to improve environmental performance.

FinTech

At over 440 companies, Cyberport hosts the largest FinTech community in Hong Kong. Many of these community members made a splash at ninth **Hong Kong FinTech Week**, with 30 promoting their solutions to more than 30,000 finance and technology professionals. During the event, we also announced the launch of the Cyberport Blockchain Support Portal (CBSP) to facilitate the landing of blockchain protocols in Hong Kong. Polkadot and Avalanche, the two leading protocols in the Web3.0 industry, were named as the initial partners.

We were once again the official FinTech partner of the **Asian Financial Forum**, where over 30 Cyberport start-ups shared their cutting-edge FinTech solutions with government, business and finance leaders. The event also marked the kick off of the **Green and Sustainable FinTech Proof-of-Concept Funding Support Scheme**, a project launched by the Financial Services and the Treasury Bureau and administered by Cyberport to promote green and sustainable FinTech development in Hong Kong. The year also saw Cyberport and two start-ups join the Hong Kong Monetary Authority's **Project Ensemble wCBDC (wholesale central bank digital currency) Sandbox**, where we are partnering in the “Green and Sustainable Finance” track in areas such as electric vehicle charging and alternative assets.

Digital Entertainment

Digital entertainment and e-sports hold massive appeal, particularly among younger demographics. The Cyberport cluster has around 170 start-ups and tech companies working in related areas like arts, culture, tourism, sports and more. To help this cluster grow, Cyberport once again organised the annual **Digital Entertainment Leadership Forum**, where more than 3,500 attendees participated in events inspired by the theme “Imaginary Fairground: AI-Powered Entertainment in the Web3.0 Era. Over 60 international and local industry leaders and celebrities also discussed the transformative potential of AI and Web3.0 technologies in shaping digital entertainment.

Group photo of Dr Rocky Cheng, CEO of Cyberport (front row, 4th right), Ir Eric Chan, Chief Public Mission Officer of Cyberport (front row, 3rd right), with guests including District Council members, DTSP Advisory Group Members, DTSP Vetting Committee Members and Supporting Organisations.

數碼港行政總裁鄭松岩博士（前排右四）、數碼港首席公眾使命官陳思源工程師（前排右三）與一眾嘉賓包括區議員、計劃顧問小組、計劃評審委員會及支持機構代表合照。



低空經濟（即在1,000米以下空域進行的經濟活動）已成為重點發展領域。數碼港正全力構建日益蓬勃的低空經濟生態圈以支持產業發展。數碼港作為「**低空經濟監管沙盒**」試點項目的場地夥伴，持續優化無人機起降場設備，並與空管系統專家合作安裝監測雷達，為未來本港的低空管理系統測試做好準備。此外，數碼港啓用無人機飛行訓練及比賽專用場地，助力本港提升相關人員的技術水平。數碼港亦提供更多不同地形及發展密度的區域作為豐富的模擬應用場景，著力與不同業界機構及初創企業拓展合作，包括推動無人駕駛電動垂直起降飛行器（eVTOL）的研發及應用；研究氫能源無人機應用測試，提升環保效能。

金融科技

數碼港擁有香港最大的金融科技社群，匯聚超過440間公司。多間社群企業在第九屆香港**金融科技周**大放異彩，其中30間更於活動期間向30,000多名金融與科技領域的專業人士推廣其解決方案。此外，我們亦於活動期間宣布推出「**數碼港區塊鏈支援平台**」，以促進區塊鏈基礎層（又稱協議層）落戶香港。Web3.0產業兩大領先區塊鏈協議層Polkadot及Avalanche已加入成為平台的首批合作夥伴。

我們再度成為「**亞洲金融論壇**」的金融科技合作夥伴，並率領超過30間數碼港初創企業參與論壇，與政府、商界和金融界領袖分享其尖端金融科技解決方案。「**綠色和可持續金融科技概念驗證測試資助計劃**」亦於論壇期間正式啟動。計劃由財經事務及庫務局推出，並由數碼港負責管理，旨在推動香港綠色和可持續金融科技領域的發展。數碼港與兩間社群初創企業亦於年內加入香港金融管理局的**批發層面央行數碼貨幣（wCBDC）項目 Ensemble「沙盒」計劃**，在「綠色及可持續金融」領域開展關於電動車充電和另類資產的合作。

數碼娛樂

數碼娛樂及電競產業發展蓬勃，在年輕群體中尤具吸引力。數碼港的數碼娛樂集群現時擁有約170間初創企業和科技公司，橫跨藝術、文化、旅遊、體育等相關領域。為協助這個集群發展壯大，數碼港於再次舉辦一年一度的「**數碼娛樂領袖論壇**」，邀請逾3,500名人士共同參與以「想像遊樂園：人工智能驅動Web3.0娛樂創新」為主題的連串活動。超過60位來自本地及國際的企業代表及星級講者亦在論壇期間談論人工智能和Web3.0技術在塑造數碼娛樂領域的顛覆性潛力。

iFLYTEK and Xunfei Healthcare plan to invest HK\$400 million in Hong Kong over the next five years to establish international headquarters, including an international business headquarters, an international Research and Development (R&D) centre, an international trade and capital management platform, as well as a 150-member team to drive R&D and overseas market expansion.

科大訊飛和訊飛醫療計劃在未來五年內在香港投資四億港元，設立國際總部，包括國際業務總部、國際研發中心和國際貿易及資金管理平台，建立 150 人團隊推動研發及拓展海外市場。



Expanding tech support to all corners of Hong Kong

As a digital technology hub and accelerator, one of Cyberport's most important roles is to champion technologies that can benefit businesses of all sectors and sizes. In 2024, the successful **Digital Transformation Support Pilot Programme (DTSP)**, a Policy Address initiative designed to help local small and medium enterprises (SMEs) adopt ready-to-use digital solutions in areas such as digital payment solution and shopfront sales, online promotion, and customer management and loyalty solutions, was expanded from retail and catering to tourism and personal services industries. As at July 2025, Cyberport received over 14,300 applications and over 8,400 applications were approved.

Building locally, growing globally

In 2024–25, we continued to attract top companies and talent from outside Hong Kong and help our start-ups expand their businesses in Chinese Mainland and abroad. Additionally, we assisted the settled leading enterprises in connecting with local and overseas companies, capital and markets, thus accelerating their internationalisation. Companies landing at Cyberport during the year were **iFLYTEK** and its subsidiary **Xunfei Healthcare** – who are establishing international headquarters at Cyberport – as well as Mainland AI powerhouse **Hong Kong Inspur Cloud** and hi-tech and generative AI leader **China Year**. During the year, both Xunfei Healthcare and **Dmall** successfully listed on the HKEx, demonstrating how companies that land at Cyberport can gain access to the global funding they need for accelerated growth and success. iFLYTEK, Xunfei Healthcare and China Year were also recognised as HKSAR Government Strategic Enterprise Partners. Meanwhile, Cyberport start-ups like **Farmacy**, **FansWave** and **AIFT** expanded their businesses in Asia-Pacific and the Middle East.



Industrial and Commercial Bank of China (Asia) Limited ("ICBC (Asia)") and the Hong Kong Cyberport Management Company Limited ("Cyberport") officially signed an MoU to establish a strategic partnership aimed at promoting innovation and technology (I&T) development in the Greater Bay Area (GBA), nurturing I&T talents, and accelerating the digital transformation of small and medium-sized enterprises (SMEs).

中國工商銀行(亞洲)有限公司(「中國工商銀行(亞洲)」)與香港數碼港管理有限公司(「數碼港」)正式簽署合作備忘錄，建立戰略合作關係，攜手推動大灣區創新科技發展，培育創科人才、加速中小企業數碼轉型。

將科技支援擴展至全

作為數碼科技樞紐兼加速器，數碼港其中一項重要職能是倡導可惠及各行各業和不同規模企業的科技。特區政府於 2024 年施政報告宣布推出**數碼轉型支援先導計劃**，協助本地中小企在電子支付和店面銷售、線上推廣、客戶管理及優惠系統等領域採用現成、可用的數碼科技方案，反應熱烈。計劃由初期開放予餐飲業和零售業申請，延伸至旅遊業和個人服務業。截至 2025 年 7 月，數碼港已經收到超過 14,300 份申請，超過 8,400 份申請獲批資助。

立足本地，拓展全球

於 2024–25 年度，數碼港繼續吸引來自世界各地的頂尖企業與人才落戶香港，並助力落戶的領航企業對接本地及海內外的企業、資金及市場，加速業務國際化進程。多間企業於年內進駐數碼港，其中包括**科大訊飛**及其子公司**訊飛醫療**於數碼港設立國際總部；以及內地人工智能巨擘**香港浪潮雲**和高科技兼生成式人工智能龍頭企業**中影年年**。訊飛醫療與**多點數智**更於年內成功在港交所上市，展現社群企業如何在數碼港的幫助下飛速發展，並向全球投資者尋求成功所需的融資。科大訊飛、訊飛醫療及中影年年更獲選為特區政府的重點企業夥伴。與此同時，**Farmacy**、**FansWave** 及 **AIFT** 等數碼港初創企業亦成功將業務擴展至亞太區及中東。

We also made great progress deepening ties between Hong Kong's I&T industry and its counterparts across the GBA and Chinese Mainland. During the year, key agreements were signed with the **Shanghai Lingang Economic Development Group**, **Grand Union of Innovation Service Platform (Anhui Province) Co., Ltd.**, **Hong Kong Alumni Association of Beijing Universities**, **People's Government of Shangcheng District of Hangzhou City**, **Sunwah Group Limited**, **Beijing Zhongguancun Science City Innovation Development Co., Ltd.**, **ICBC Asia** and **Authority of Qianhai Shenzhen-Hong Kong Modern Service Industry Cooperation Zone**.

Nurturing young talent for a brighter I&T future

We are passionate about developing Hong Kong's next generation of I&T professionals. In 2024–25, we launched the newest edition of the **Cyberport University Partnership Programme**, our annual programme to provide FinTech training to university students. This year's **Cyberport Greater Bay Area Young Entrepreneurship Programme** focused on AI-related topics and once again drew considerable interest from university students across the GBA. We continued the **GBA FinTech Two-Way Internship Scheme for Post-Secondary Students**, which helps Hong Kong and GBA post-secondary students secure cross-boundary internships at FinTech companies. The **Youth Start-up Internship Programme 2024**, which connects students with internship opportunities at Cyberport community start-ups, offered 100 vacancies in a variety of fields. More than 180 students from 42 local secondary schools took part in the latest edition of the **STEM+E Competition**, an event designed by Cyberport and the Hong Kong Science and Technology Parks Corporation to promote the use of tech in making positive social impact. We supported the Hong Kong Jockey Club Charities Trust's **JC PROcruit C** initiative, helping more than 100 first-time jobseekers gain working experience at companies in the Cyberport community. It was also another successful year for the **Cyberport Career Fair 2025**, where over 2,000 tech- and AI-related vacancies from more than 580 companies and organisations were on offer.



Cyberport Career Fair 2025 has received an overwhelming response, joined by more than 580 companies and organisations, including Cyberport community start-ups, large enterprises, technology firms, government departments, and public organisations, offering over 2,000 job vacancies. This year's event, themed "Unveiling AI Career Opportunities", focuses on exciting new career prospects brought by Artificial Intelligence (AI). For the first time, this event is co-organised with Hong Kong Federation of Youth Groups (HKFYG) to jointly help young people explore career paths in the innovation and technology (I&T) field.

「數碼港互動招聘博覽 2025」反應熱烈，吸引逾 580 家企業及機構參與，包括數碼港社群初創、大型企業、科技公司、政府部門及公營機構，共提供超過 2,000 個職位空缺。今年，博覽以「Unveiling AI Career Opportunities」為主題，聚焦人工智能 (AI) 帶來的職場新機遇，並首次與香港青年協會 (青協) 合辦，攜手為年輕人拓展創科職涯。

Outlook

It is an exciting time to be part of the I&T industry, and we should all be proud of our accomplishments. We are especially excited about the soon-to-be-completed Cyberport 5, a landmark for Hong Kong I&T replete with advanced smart offices and facilities that will cater to the needs of next-generation digital technology enterprises and help shape the city's future as an industry leader. I look forward to working with the HKSAR government, the Cyberport Board, our management and staff, our partners, and our stakeholders as we continue transforming Hong Kong into one of the world's premier digital hubs. Through concerted effort, we will no doubt be able to drive technological progress, contribute to the betterment of industry and society, and create high-quality new economic drivers that will power growth for years to come.

數碼港在深化香港創科行業與大灣區及中國內地同行的聯繫方面亦取得重大進展。年內，我們與多間機構簽署合作備忘錄，包括**上海臨港經濟發展(集團)有限公司**、**科大矽谷服務平台(安徽)有限公司**、**香港北京高校校友聯盟**、**杭州市上城區人民政府**、**新華集團有限公司**、**北京中關村科學城創新發展有限公司**、**中國工商銀行(亞洲)有限公司**及**前海深港現代服務業合作區管理局**。

培養優秀青年人才，共建創科光明未來

數碼港不遺餘力培育香港下一代創科人才。我們每年都會透過「**數碼港·大學合作夥伴計劃**」為大學生提供有關金融科技的培訓，於 2024–25 年度同樣亦舉辦了這項計劃。另外，今年的「**數碼港大灣區青年創業計劃**」聚焦與人工智能相關的議題，繼續吸引大量大灣區大學生參與。我們亦繼續舉辦「**灣區專上學生金融科技雙向實習計劃**」，協助大專生在香港及粵港澳大灣區內地城市的金融科技企業取得實習工作經驗。「**青年初創實習計劃 2024**」為學生提供數碼港社群初創企業的實習機會，各領域的職位空缺達 100 個。我們繼續與香港科技園公司合辦「**STEM+E 比賽**」，新一屆賽事吸引來自 42 間本地中學逾 180 名學生參加，鼓勵中學同學善用科技為社會帶來正面影響。我們亦支持由香港賽馬會慈善信託基金舉辦及捐助的「**賽馬會專業創未來計劃**」，幫助逾 100 名首次求職者在數碼港社群企業擔任見習職位，以獲取工作經驗。我們亦成功舉辦年度盛事「**數碼港互動招聘博覽 2025**」，與超過 580 間公司和機構合作，為求職者提供予 2,000 個科技和人工智能領域的職位空缺。



展望

身為創科領域的一分子，現在是令人振奮的時代，而我們都應該為自己的成就感到自豪。我們樂見數碼港第五期即將落成，這座擁有先進智能辦公室和設施的建築堪稱香港創科界的里程碑，它不但能滿足新一代數碼科技企業的需求，更將令數碼港成為創科領域的翹楚，帶領香港走向更美好的未來。我期待與香港特區政府，還有數碼港董事局、管理層和員工、合作夥伴以及所有持份者齊心合作，繼續引領香港成為世界首屈一指的創科樞紐。在各方的共同努力下，我們定能推動科技進步、為業界與社會作出貢獻，並創造嶄新且高質量的經濟發展驅動力，帶動經濟在未來穩步增長。